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Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 29. januar 2014 stillet mig 
følgende spørgsmål 188 alm. del, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 188
”Hvordan vil ministeren inddrage de partier, der ikke er med i forligskredsen om 
vækstpakken, når der skal findes en løsning på udfordringerne for gartnerierhvervet 
som følge af PSO betalingerne?"

Svar

De kommende miljø- og energirammebestemmelser og dansk opfølgning med 
lovgivning om statsstøtte til de el-intensive virksomheder vil forhåbentlig kunne løse 
gartnerierhvervets udfordringer med PSO-betalingen. Hvis det ikke bliver tilfældet, er 
spørgsmålet om manglende statsstøttegodkendelse håndteret i Aftale om en 
vækstplan af 24. april 2013. Heri bemærkes det, at hvis ”det måtte vise sig, at en 
godkendelse ikke kan opnås eller forudsætter væsentlige ændringer af det enkelte 
initiativ, er parterne enige om at drøfte håndteringen heraf, herunder alternative 
anvendelser af de midler, der er afsat til initiativet.”

Aftaleparterne bag Aftale om en vækstplan af 24. april 2013 har således lagt 
rammerne for, hvordan sagen skal håndteres, hvis statsstøttegodkendelsen ikke kan 
opnås. Jeg vil selvfølgelig være indstillet på en dialog med andre end aftaleparterne i 
det omfang, det skønnes relevant og der er enighed herom i aftalekredsen.

Med venlig hilsen

Rasmus Helveg Petersen 
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